

ເນື້ອໃນ  
ບົດຄັດຫຍໍ້

# ການທົບທວນຂໍ້ມູນ ແລະ ເອກະສານກ່ຽວກັບ ການນຳເຂົ້າ ແລະ ສົ່ງອອກໄມ້ ແລະ ຜະລິດຕະພັນໄມ້ຈາກ ສປປລາວ

ບົດລາຍງານນີ້ປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການປະຕິບັດງານໂດຍສະຫະພາບເອີຣົບ (EU) ແລະ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ (ສປປລາວ) ເພື່ອລິເວີມການປະເມີນຮ່ວມ (joint assessments) ເພື່ອສະຫນອງຂໍ້ມູນພື້ນຖານ ແລະ ຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບຂັ້ນຕອນຄວາມຄືບໜ້າຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງານເພື່ອກາຍເປັນຄູ່ຮ່ວມສັນຍາການຄ້າແບບສະໝັກໃຈ (VPA).

ໂດຍສະເພາະບົດລາຍງານນີ້ສະແດງໃຫ້ເຫັນຜົນໄດ້ຮັບຈາກການທົບທວນ ແລະ ປັບປຸງບົດຂໍ້ມູນ ແລະ ເອກະສານກ່ຽວກັບການນຳເຂົ້າ ແລະ ສົ່ງອອກໄມ້ ແລະ ຜະລິດຕະພັນໄມ້ໃນສປປລາວ ພ້ອມທັງສະແດງໃຫ້ເຫັນເຖິງຂະບວນການທີ່ນຳໃຊ້ໃນການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການນຳໃຊ້ຂໍ້ມູນດັ່ງກ່າວ.

ບົດລາຍງານດັ່ງກ່າວຍັງໄດ້ປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການອົກລະດັບຄວາມເຂົ້າໃຈກ່ຽວກັບສະພາບການດ້ານຕະຫລາດຂອງ VPA ແລະ ຄວາມສຳຄັນຂອງຂໍ້ມູນທີ່ເຊື່ອຖືໄດ້ ແລະ ຂໍ້ມູນທີ່ທັນການເພື່ອສະຫນັບສະຫນູນໃຫ້ແກ່ຕັດສິນໃຈທາງດ້ານນະໂຍບາຍ— ບໍ່ວ່າຈະເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງໂຄງສ້າງສຳລັບການອອກໃບອະນຸຍາດທາງດ້ານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍປ່າໄມ້, ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການຄ້າໄມ້ (FLEGT) ໃນອະນາຄົດຫຼື ຂະບວນການສ້າງນະໂຍບາຍທີ່ມີໃນປັດຈຸບັນ.

ບົດລາຍງານດັ່ງກ່າວໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ໂດຍສະເພາະໃນການເກັບກຳ, ແບ່ງປັນ ແລະ ລາຍງານຂໍ້ມູນຂອງຜະລິດຕະພັນໄມ້ທີ່ສົ່ງອອກຈາກສປປລາວ, ໂດຍສະເພາະນັບຕັ້ງແຕ່ການຮັບຮອງຄຳສັ່ງຂອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີວ່າດ້ວຍການເຂົ້າມາງວດໃນການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ກວດກາການຂຸດຄົ້ນໄມ້, 15/ນຍລົງວັນທີ 13 ພຶດສະພາ 2016 (PMO 15), ເຊິ່ງມີຈຸດປະສົງເພື່ອເສີມຂະຫຍາຍການຄວບຄຸມຂອງລັດຖະບານໃນການຜະລິດ, ປຸງແຕ່ງ ແລະ ສົ່ງອອກຜະລິດຕະພັນໄມ້.

ໃນ ສປປ ລາວ, ປະກອບດ້ວຍ ສອງອົງການຈັດຕັ້ງຫຼັກ-ໄດ້ແກ່ ກົມພາສີ ຂອງກະຊວງການເງິນ ແລະ ສອງກົມ ທີ່ ຢູ່ ພາຍໃຕ້  
ກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ (ອຄ) - ມີ ຫນ້າທີ່ ຮັບຜິດຊອບໃນ  
ການເກັບກຳ ຂໍ້ ມູນກ່ຽວກັບການສົ່ງອອກຜະລິດຕະພັນໄມ້.

ນອກຈາກນັ້ນ, ຍັງປະກອບດ້ວຍ ສອງອົງການຈັດຕັ້ງອື່ນໆ - ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແລະ ສູນສະຖິຕິ ແຫ່ງ ຊາດ (NSB) - ສະເໜີ  
ໃຫ້ ມີ ການນຳໃຊ້ ຂໍ້ ມູນກ່ຽວກັບການນຳ ຂົ້າ ແລະ ສົ່ງອອກ ເພື່ອ ສະຫນັບສະຫນູນ ການລາຍງານ ແລະ ການຕັດສິນໃຈຕ່າງໆ.

ວິທີການທີ່ ແຕກຕ່າງກັນທີ່ ໃຊ້ ສຳລັບການເກັບກຳ ຂໍ້ ມູນ ແລະ ການສັງລວມຂໍ້ ມູນ ໄດ້ ສະແດງໃຫ້  
ເຫັນສົ່ງທ້າທາຍຫຼາຍດ້ານ ແລະ ນຳໄປສູ່ ບັນຫາທີ່ ກ່ຽວຂ້ອງກັບຄຸນນະພາບຂອງຂໍ້ ມູນ.

ກົມພາສີ ມີ ຫນ້າທີ່ ຮັບຜິດຊອບໃນການເກັບກຳ ຂໍ້ ມູນກ່ຽວກັບການສົ່ງອອກ ແລະ ນຳ ຂົ້າໄມ້ ແລະ  
ຜະລິດຕະພັນໄມ້ ແລະ ໄດ້ ພັດທະນາຖານຂໍ້ ມູນເພື່ອ ແກ້ໄຂສົ່ງທ້າທາຍດັ່ງກ່າວ.

ຂໍ້ ມູນເຫຼົ່ານີ້ ແມ່ນມາຈາກບັນດາບໍລິສັດສົ່ງອອກທີ່ ໄດ້ ສະໜອງຂໍ້ ມູນກ່ຽວກັບ ອັນທີ່ ຈະສົ່ງອອກ  
ໂດຍຜ່ານການປະກອບແບບຜອມຢືນຢັນທາງລະບົບອອນລາຍ.

ຕາມຫຼັກການ, ເຈົ້າຫນ້າທີ່ ພາສີ, ທີ່ ປະຈຳຢູ່ ດ່ານກວດຕາມຊາຍແດນ ຈຸດທີ່ ຈະສົ່ງອອກ,  
ຕ້ອງຮັບປະກັນວ່າ ຂໍ້ ມູນທີ່ ຈັດສົ່ງ ໂດຍຜູ້ ສົ່ງອອກແມ່ນສອດຄ່ອງກັບຂອງທີ່ ສົ່ງອອກຕົວຈິງ.

ການທົບທວນຄືນຂອງຖານຂໍ້ ມູນຂອງກົມພາສີ ສະແດງໃຫ້ ເຫັນວ່າ ມີ ຂໍ້ ຜິດພາດເກີດຂຶ້ນໃນຊຸດຂໍ້ ມູນ.  
ຂໍ້ ຜິດພາດນີ້ ສາມາດເກີດຂຶ້ນໃນສາມກໍລະນີ:

ຂໍ້ ຜິດພາດເກີດຂຶ້ນເມື່ອ ບໍລິສັດສົ່ງອອກປະກອບແບບຜອມຢືນຢັນທີ່ ມີ ຂໍ້ ມູນທີ່ ຜິດພາດ ຫຼື ບໍ່ ຄົບຖ້ວນ.  
ເຈົ້າຫນ້າທີ່ ພາສີ ມີ ຄວາມຜິດພາດບາງຈຸດໃນແບບຜອມຢືນຢັນໃນເວລາທີ່ ກວດກາຂອງຕົວຈິງທີ່ ຈະສົ່ງອອກ.

ເຈົ້າຫນ້າທີ່ ພາສີ ແລະ ບໍລິສັດສົ່ງອອກກວດພົບເຫັນຄວາມຜິດພາດ ແຕ່ ບໍ່ ໄດ້ ແກ້ໄຂຂໍ້ ມູນຢ່າງຖືກຕ້ອງ ຫລື  
ແກ້ໄຂຂໍ້ ຜິດພາດບໍ່ ໝົດ.

ດັ່ງນັ້ນ, ຖານຂໍ້ ມູນຂອງກົມພາສີ ຈຶ່ງມີ ຂໍ້ ຜິດພາດ ແລະ ຄວາມບໍ່ ສອດຄ່ອງກັນທາງດ້ານຂໍ້ ມູນ.

ຈາກຜົນໄດ້ຮັບ, ຫນ້າວ່າ ຈາກຂອງລັດຖະບານເທົ່ານັ້ນທີ່ ສາມາດ ນຳໃຊ້ ຂໍ້ ມູນກ່ຽວກັບ ມູນຄ່າ ການສົ່ງອອກ  
ເນື່ອງຈາກຂໍ້ ມູນດ້ານປະລິມານແມ່ນບໍ່ ຫນ້າເຊື່ອຖື.

ຄຳສັ່ງຂອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ສະບັບເລກທີ 15 ຍັງກຳນົດຫນ້າທີ່ ຮັບຜິດຊອບໃຫ້ ພະແນກອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ ແຂວງ  
(POICs) ເພື່ອ ເກັບກຳ ຂໍ້ ມູນ ແລະ ເອກະສານກ່ຽວກັບການສົ່ງອອກຜະລິດຕະພັນໄມ້.

ບໍລິສັດທີ່ມີຄວາມຕ້ອງການສົ່ງອອກໄມ້ສະໜອງຂໍ້ມູນແລະເອກະສານເຫຼົ່ານີ້ໃຫ້ກັບ POICs  
ໃນເວລາທີ່ມີໃບອະນຸຍາດສົ່ງອອກ.

ຂໍ້ມູນດັ່ງກ່າວນີ້ສະແດງໃຫ້ເຫັນເຖິງແຜນການສົ່ງອອກຂອງບໍລິສັດທີ່ຄາດວ່າຈະສາມາດປັບໄດ້ໃນເວລາສົ່ງອອກ.

ດັ່ງນັ້ນ, ຂໍ້ມູນການສົ່ງອອກຕົວຈິງທີ່ບັນທຶກໄວ້ໂດຍກົມພາສີສາມາດມີຄວາມແຕກຕ່າງກັນໄດ້ຈາກການບັນທຶກໂດຍ  
POICs.

ມີຖານຂໍ້ມູນການຄ້າສາກົນຈາກຫຼາຍສະຖາບັນເຊັ່ນ: ອົງການອາຫານ ແລະ ການກະເສດຂອງອົງການສະຫະປະຊາຊາດ (FAOSTAT) ແລະ  
UN COMTRADE, ໄດ້ຮວບຮວມ ແລະ ລາຍງານຂໍ້ມູນທັງດ້ານປະລິມານ ແລະ ມູນຄ່າຂອງໄມ້ ແລະ ຜະລິດຕະພັນໄມ້ທີ່ສົ່ງອອກ  
ແລະ ນໍາເຂົ້າ ໂດຍອີງຕາມບົດລາຍງານນໍາເຂົ້າ ແລະ ສົ່ງອອກຂອງປະເທດເປັນໄລຍະໆ.

ການບົບທົບຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບການສົ່ງອອກໄມ້ ແລະ ຜະລິດຕະພັນໄມ້ຈາກກົມພາສີສປປລາວກັບຂໍ້ມູນລະດັບສາກົນ  
ສະແດງໃຫ້ເຫັນເຖິງຄວາມແຕກຕ່າງຢ່າງຊັດເຈນ.

ຕົວຢ່າງ: ອີງຕາມຂໍ້ມູນຈາກຂະແໜງການພາສີກ່ຽວກັບການສົ່ງອອກສິນຄ້າປີ 2016, ການສົ່ງອອກ  
ໄມ້ທີ່ອັນທັງຫມົດມີປະມານ 6.16 ລ້ານໂຕລາ, ໃນຂະນະທີ່ບົດລາຍງານຂອງປະເທດລາວຕໍ່ກັບ UN COMTRADE ບອກວ່າມີ 0.35  
ລ້ານໂຕລາສະຫະລັດ.

ການສົມທົບຂໍ້ມູນການສົ່ງອອກຈາກລາວໄປຫວັດນາມ ຍັງສະແດງໃຫ້ເຫັນເຖິງຄວາມແຕກຕ່າງກັນອີກ.

ຕົວຢ່າງ: ອີງຕາມກົມພາສີຂອງຫວັດນາມ, ມູນຄ່າຂອງການນໍາເຂົ້າໄມ້ທີ່ອັນທັງຫມົດປີ 2016 ຈາກປະເທດລາວແມ່ນ 63.7  
ລ້ານໂຕລາສະຫະລັດ, ໃນນັ້ນກົມພາສີຝ່າຍລາວລາຍງານມີພື້ນທີ່ 8.6 ລ້ານໂຕລາສະຫະລັດ.

ໃນສປປລາວ, ມີສອງກົນໄກຢ່າງເປັນທາງການສໍາລັບການແລກປ່ຽນຂໍ້ມູນການຄ້າລະຫວ່າງຂະແໜງການຂອງລັດຖະບານ:  
ການແລກປ່ຽນຂໍ້ມູນພາຍນອກແມ່ນການແລກປ່ຽນລະຫວ່າງກະຊວງກັບກະຊວງ ແລະ ແລກປ່ຽນກັບສາກົນ, ເຊິ່ງຂະແໜງ  
ການຂອງລັດທີ່ມີລະດັບແຕກຕ່າງກັນໃນກະຊວງກໍ່ມີການແລກປ່ຽນພາຍໃນກະຊວງເອງ.

ທັງສອງກົນໄກແມ່ນຢູ່ໃນກໍລະນີທີ່ມີຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບການສົ່ງອອກ ແລະ ການນໍາເຂົ້າໄມ້. ແຕ່ຢ່າງໃດກໍ່ຕາມ, ກໍ່  
ຍັງມີສິ່ງທີ່ທາຍກັບທັງສອງກົນໄກດັ່ງກ່າວ.

ກົມພາສີຂອງສປປລາວມີໜ້າທີ່ຮັບຜິດຊອບໃນການແລກປ່ຽນຂໍ້ມູນພາສີກ່ຽວກັບການສົ່ງອອກ ແລະ ນໍາເຂົ້າໄມ້ກັບ  
ກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ, ທະນາຄານແຫ່ງສປປລາວ ແລະ ສູນສະຖິຕິແຫ່ງຊາດລາວ.

ເຖິງຢ່າງໃດກໍ່ຕາມ, ການເຂົ້າເຖິງຂໍ້ມູນແມ່ນມີຄວາມແຕກຕ່າງກັນລະຫວ່າງພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຫຼົ່ານີ້..

ກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ ແລະ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໄດ້ ຮັບຂໍ້ ມື້ ນຈາກກົມພາສີ, ໃນຂະນະທີ່ ສູນສະຖິຕິ ແຫ່ງ ຊາດ ໄດ້ ຮັບຊຸດຂໍ້ ມື້ ນພົງສ່ວນໃດສ່ວນຫນຶ່ງ ເທົ່ານັ້ນ.

ກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ ໄດ້ ຮັບຂໍ້ ມື້ ນກ່ຽວກັບການສົ່ງອອກ ທີ່ ເກັບກຳ ໂດຍ ພະແນກອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ ແຂວງ ພ້ອມທັງ ຮວບຮວມຂໍ້ ມື້ ນເຫຼົ່ານັ້ນ ໄວ້ ໃນຂໍ້ ມື້ ນສູນກາງ.

ເຖິງຢ່າງໃດກໍ່ ຕາມ, ເຫັນໄດ້ ວ່າ ບໍ່ ແມ່ນ ທັງໝົດ 18 ພະແນກອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ ແຂວງ ແຂວງ ທີ່ ຈະປະຕິບັດຕາມຄຳ ແນະນຳ ຂອງກະຊວງ ໃນການເກັບກຳ ຂໍ້ ມື້ ນ ແລະ ສົ່ງຂໍ້ ມື້ ນ, ຂໍ້ ມື້ ນທີ່ ເກັບກຳ ໂດຍ ພະແນກອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ ແຂວງ ແລະ ຮວບຮວມໄວ້ ໃນຂໍ້ ມື້ ນສູນກາງ ເຫັນໄດ້ ວ່າ ຂໍ້ ມື້ ນບໍ່ ມີ ຄວາມສອດຄ່ອງກັນ ແລະ ບໍ່ ຄົບຖ້ວນ.

ຂໍ້ ມື້ ນການສົ່ງອອກ ທີ່ ໄດ້ ຈາກຫຼາຍແຫຼ່ງ ຂໍ້ ມື້ ນໃນ ສປປ ລາວ ແມ່ນ ຈະມີ ການນຳໃຊ້ ໂດຍຂະແໜງການຂອງລັດຖະບານ ເພື່ອ ເປົ້າໝາຍການນຳໃຊ້ ພາຍໃນ.

ໂດຍສະເພາະແລ້ວ, ຂໍ້ ມື້ ນທີ່ ມີ ຄວາມຜິດພາດຈາກ ແລະ ຄວາມບໍ່ ສອດຄ່ອງກັນ ຈາກກົມພາສີ ຖືກປະມວນຜົນ ແລະ ນຳໃຊ້ ໂດຍ ກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ, ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແລະ ສູນສະຖິຕິ ແຫ່ງ ຊາດ.

ການຈັດສັນຂໍ້ ມື້ ນ ແລະ ໄຈ້ ແຍກຂໍ້ ມື້ ນໂດຍແຕ່ລະພາກສ່ວນທີ່ ກ່ຽວຂ້ອງອາດໄດ້ ຮັບຜົນທີ່ ມີ ຄວາມແຕກຕ່າງກັນ ແລະ ເຮັດໃຫ້ ມີ ການຜິດຕ້ອງກັບບົດລາຍງານຂອງພວກເຂົາ ກ່ຽວກັບ ການສົ່ງອອກໄມ້ ຕົວຈິງ.

ໃນເວລານີ້ ອາດຈະເຮັດໃຫ້ ເກີດຄວາມສັບສົນ ແລະ ສະແດງໃຫ້ ເຫັນທາງເລືອກຍ່ອຍພື້ນຖານ ສຳລັບ ການຕັດສິນໃຈ.

ບັນດາສົ່ງທ້າທາຍທີ່ ໄດ້ ພົບເຫັນໃນການປະເມີນຄ່າ ງານີ້ ສ່ວນໃຫຍ່ ກ່ຽວຂ້ອງກັບການເກັບກຳ ຂໍ້ ມື້ ນການນຳເຂົ້າ ແລະ ສົ່ງອອກໃນ ສປປ ລາວ ແລະ ການຮັບປະກັນຄຸນນະພາບ ແລະ ແກ້ໄຂຄວາມແຕກຕ່າງລະຫວ່າງ ຂໍ້ ມື້ ນການສົ່ງອອກຂອງ ສປປ ລາວ ແລະ ຂໍ້ ມື້ ນການນຳເຂົ້າຂອງປະເທດຄູ່ ຄ້າ ລວມທັງ ສູນຂໍ້ ມື້ ນສາກົນ.

ສົ່ງທ້າທາຍດັ່ງກ່າວບໍ່ ສາມາດແກ້ໄຂໄດ້.

ຍິ່ງໄປກວ່ານັ້ນ, ພວກເຂົາກໍ່ ບໍ່ ມີ ຄວາມແຕກຕ່າງກັບສະຖານະການໃນ ສປປ ລາວ ແລະ ສະເໜີໃຫ້ ມີ ການແກ້ໄຂບັນຫາໂດຍ ອີງຕາມປະສົບການ-ສະພາບພື້ນຖານຄົວຈິງ.

ສະເໜີໃຫ້ ມີ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕົວຈິງ ເພື່ອ ບັບປຸງທາງດ້ານຄຸນນະພາບຂອງຂໍ້ ມື້ ນ ຈາກຂະແໜງ ການພາສີ ມີ ດັ່ງລຸ່ມນີ້:

ກວດກາບັນທຶກຂອງຖານຂໍ້ ມື້ ນຂອງກົມພາສີ ເພື່ອ ແກ້ໄຂຂໍ້ ຜິດພາດທີ່ ວ່າໄປ.

ອົງໃສ່ ການກວດກາ, ສະເໜີໃຫ້ ມີ ການພັດທະນາເປັນຄູ່ ມິ ທີ່ ຈະແຈ້ງສຳລັບບໍລິສັດສົ່ງອອກ ແລະ ນຳເຂົ້າ ເພື່ອຈຸດປະສົງໃນການປັບປຸງຄຸນນະພາບ ແລະ ຄວາມຖືກຕ້ອງຊັດເຈນຂອງຂໍ້ມູນທີ່ເຂົາເຈົ້າສະໜອງຫຼື ປ້ອນຜ່ານແບບຟອມອອນລາຍ

ຈັດການຜົນກະທົບໂຮມໃຫ້ບໍລິສັດສົ່ງອອກເພື່ອຮັບປະກັນວ່າເຂົາເຈົ້າມີຄວາມເຂົ້າໃຈ ແລະ ສາມາດນຳໃຊ້ຄູ່ມືດັ່ງກ່າວ.

ສ້າງເອີ້ນ ອງມິ ທາງອອນລາຍ ເຊັ່ນ: ຊ່ອງທາງໃນການສື່ສານທີ່ສາມາດຕອບໂຕ້ກັນໄດ້ ຫຼື ເອກະສານທີ່ປະກອບດ້ວຍຄຳຖາມ ແລະ ຄຳຕອບແບບງ່າຍດາຍທີ່ມີ “ການປັບປຸງ” ໃຫ້ແທດເໝາະກັບຄວາມຕ້ອງການຢູ່ສະເໝີ, ເພື່ອສະໜອງຄຳຕອບໃຫ້ຜູ້ສົ່ງອອກໄວ້ຢ່າງວ່ອງໄວ

ສ້າງກົນໄກການຄວບຄຸມຂໍ້ມູນພາຍໃນ (ອາດຜ່ານຖານຂໍ້ມູນ ຫຼື ຊອບແວໃໝ່) ເພື່ອສາມາດກວດກາ ການບັນທຶກໃນຖານຂໍ້ມູນໄດ້ເປັນໄລຍະ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການແກ້ໄຂໄດ້ຢ່າງທັນການ

ແຕ່ງຕັ້ງຄະນະຮັບຜິດຊອບເພື່ອຈັດສັນຂໍ້ມູນກ່ອນການແບ່ງປັນ ຫຼື ລາຍງານ ເພື່ອຮັບປະກັນວ່າ ຈະມີ ພົບຊັບ ຂໍ້ມູນທີ່ໄວໄປທີ່ໄດ້ຮັບການອະນຸຍາດແລ້ວເທົ່ານັ້ນທີ່ສາມາດລາຍງານໃຫ້ອົງການທາງນອກຮັບຊາບ.

ສະເໜີໃຫ້ ມີ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕົວຈິງເພື່ອປັບປຸງທາງດ້ານຄຸນນະພາບ ແລະ ຄວາມເປັນເອກະພາບຂອງຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບ ການສົ່ງອອກມືດັ່ງລຸ່ມນີ້:

ກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ ຕ້ອງຮັບປະກັນວ່າ ພະແນກອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ ທັງໝົດທຸກແຂວງ ປະຕິບັດຕາມຄຳຊີ້ນຳຂອງກະຊວງຢ່າງເຄັ່ງຄັດກ່ຽວກັບການເກັບກຳ, ການລາຍງານ, ລວມທັງຂໍ້ກຳນົດຕ່າງໆ ສຳລັບບໍລິສັດສົ່ງອອກ ເພື່ອລາຍງານຄວາມແຕກຕ່າງລະຫວ່າງແຜນສົ່ງອອກ ແລະ ການສົ່ງອອກຕົວຈິງ

ພະແນກອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ ແຂວງ ແລະ ກົມພາສີ ຕ້ອງປະສານສົມທົບກັນປັບປຸງຄຸນນະພາບຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບ ການສົ່ງອອກ ໂດຍສົມທົບຂໍ້ມູນການສົ່ງອອກເປັນເດືອນ ຫຼື ໄຕມາດ.

ສະເໜີໃຫ້ ມີ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕົວຈິງເພື່ອຫຼຸດຜ່ອນຄວາມແຕກຕ່າງລະຫວ່າງຂໍ້ມູນຂອງ ສປປ ລາວ ແລະ ຄູ່ຄ້າ ແລະ ສູນຮວບຮວມຂໍ້ມູນສາກົນ ເຊິ່ງປະກອບມືດັ່ງນີ້:

ການຮັບປະກັນລະດັບຄວາມລາຍລະອຽດຂອງຂໍ້ມູນຄືກັນເມື່ອປະກອບແບບຟອມ ມາດຕະຖານການຢືນຢັນການແຈ້ງເສຍພາສີ ຂອງອາຊຽນ (ASEAN). ດັ່ງນັ້ນ, ຂໍ້ມູນທີ່ປົບທົບໄດ້ແມ່ນສາມາດມີສະໜອງໃຫ້ລະຫວ່າງບັນດາຄູ່ຄ້າຕ່າງໆ (ຕົວຢ່າງ: ລວມມີປະເພດ, ຊື່ຊະນິດພັນໄມ້, ດ່ານ, ແລະ ອື່ນໆ)

ຄື້ນຄັ້ງການຮ່ວມມືດ້ານພາສີກັບບັນດາປະເທດຄູ່ຄ້າ (ໃດຍສະເພາະແມ່ນຈີນ, ໄທ ແລະ ຫວຽດນາມ - ເຊື່ອງແມ່ນສາມປະເທດຕົ້ນຕໍທີ່ມີນໍ້າເຂົ້າຜະລິດຕະພັນໄມ້ຈາກສປປລາວ).

ການຮ່ວມມືດັ່ງກ່າວນີ້ຈະມີຈຸດປະສົງໃນການແບ່ງປັນຂໍ້ມູນທາງດ້ານການຄ້າຢ່າງເປັນລະບົບຕາມແຕ່ລະຂະແໜງ ເພື່ອກໍານົດຂໍ້ແຕກຕ່າງທີ່ຈະແຈ້ງໃຫ້ມີການລາຍງານພາຍໃນ ແລະ ການປຶກສາຫາລືດ້ານນະໂຍບາຍ, ພ້ອມທັງພິຈາລະນາຄວາມເປັນໄປໄດ້ສໍາລັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຮ່ວມ/ການເຮັດວຽກຮ່ວມກັນໃນເຂດຊາຍແດນເພື່ອແກ້ໄຂບັນຫາການລັກລອບທຳຜິດກົດໝາຍ.

ກ່ຽວກັບບົດຄຳນັ້ນ

ການທົບທວນຂໍ້ມູນ ແລະ ເອກະສານກ່ຽວກັບການນໍາເຂົ້າ ແລະ ການສົ່ງອອກໄມ້ ແລະ ຜະລິດຕະພັນໄມ້ຂອງສປປລາວ

ຜູ້ຂຽນ: To Xuan Phuc

ວັນທີພິມເຜີຍແຜ່: 17 ພຶດສະພາ 208